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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 6. maj 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 439 

(alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Astrid Carøe 

(SF). 

Spørgsmål nr. 439:  
”Hvad vil det koste at give studerende, der får børn under studiet ret til barselsdag-

penge, hvis man tager højde for, at det kan give incitament til at få børn tidligere og 

i sidste instans forhåbentlig mindske behovet for fertilitetsbehandling? Derudover 

må der i beregningen også gerne tages højde for, at forældre, der får børn under 

studiet i så fald vil kunne bruge orloven med det samme fremfor at gemme den til 

de kommer i arbejde, som det er muligt i dag jf. EU-domstolens dom i Caisse pour 

l’avenir des enfants, C-129/20.” 

 

Svar: 

Uddannelses- og Forskningsministeriet har oplyst, at der i 2020 var ca. 6.900 stu-

derende, som modtog SU og fik børn under uddannelse. Antallet har været fal-

dende fra 2018 til 2020, jf. tabel 1.  

 
Tabel 1  

Antallet af studerende med SU, der får børn under uddannelse. 

  2018 2019 2020 

Kvinder 5.111 4.668 4.647 

Mænd 2.749 2.316 2.224 

I alt 7.860 6.984 6.871 
 

Kilde:: Uddannelses- og forskningsministeriet. 
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Uddannelses- og Forskningsministeriet oplyser dertil, at der i 2020 blev udbetalt 

SU-fødselsklip i knap 70.000 måneder, svarende til 5.700 stipendie-årsværk. Det 

medførte en SU-udgift til SU-fødselsklip på ca. 435 mio. kr. i 2021-pl, svarende til 

omkring 280 mio. kr. efter skat og tilbageløb.  

Antages det, at der i stedet for SU-fødselsklip var blevet udbetalt en ydelse på ni-

veau med barselsdagpenge, var udgiften i stedet ca. 720 mio. kr. svarende til en 

merudgift for det offentlige på 430 mio. kr. efter skat og tilbageløb.  

Det er i beregningen ikke muligt at tage højde for, hvorvidt ydelsesændringen vil 

have betydning for, hvor mange der vælger at få børn under uddannelsen, da der 

ikke findes evidens på en sådan sammenhæng. Ydermere er det ikke muligt at vur-

dere, om det har betydning for brugen af fertilitetsbehandling.  

 

Venlig hilsen 

 

Peter Hummelgaard 

Beskæftigelsesminister 


